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AJUNTAMENT DE LLUBÍ 
   ILLES BALEARS 
 
 
 
 
ACTA DE LA SESSIÓ ORDINARIA DE LA COMISSIÓ INFORMAT IVA PERMANENT 
GENERAL DE DÍA 12  DE FEBRER  DE 2014.  
 
Data:   12 de febrer de  2014 
Caràcter: ordinari 
Convocatòria: primera 
Inici:   20,00   hores 
Fi:     21,15 hores 
Lloc: sala de sessions de la Casa Consistorial de Llubí 
Persones assistents:  

- Batlle-president, Sr.  Joan Ramis Perelló  
- 1er. Tinent de batlle,  Sr. Toni Vallespir Perelló  
-     2º  Tinent de batlle,  Sr. Miguel Perelló Alomar  
- 3º Tinent de batlle, Sra. Margalida Gelabert Perelló 
-  Regidor,  Sr. Tomàs Ramis Barceló  
-     Regidor, Sr. Gabriel Vicens Mir  
- Regidor, Sra. Magdalena Perelló Frontera 
- Regidora, Sra. Beatriz Catalina Rodríguez Fiol 
- Regidor, Sr.  Cristòfol Riera Solé  
-  Regidor,  Sr. Miquel Perelló Gelabert 
- Regidor, Sr. Joan Ramis Ramis 

No assistència amb excusa:  ningú 
No assistència sense excusa: ningú 
Actua com a secretari: Sr. Raimundo Tomás Montis Sastre, secretari-interventor de la corporació 
 
 
1.- APROVACIÓ ACTA SESSIÓ ANTERIOR.- 
Oberta la sessió pel Sr. President, es va preguntar als reunits si havia alguna observació que 
formular a l’esborrany de l’Acta de la sessió anterior  (Sessió ordinària de dia 15 de gener de 
2014).  
 
Per part del regidor Sr. Joan Ramis Ramis, del grup municipal de CxI, es va manifestar que a 
l’anterior  acta no constava que ell va demanar que es fes neteja als camins de Son Torrens i Son 
Prim. 
 
Sotmès a votació el citat esborrany, va ésser aprovat per unanimitat dels assistents, amb l'esmena 
manifestada pel Sr. Joan Ramis. 
 
 
2.- EXAMEN PROPOSTA RECLAMACIÓ 1% CULTURAL.-  
Es va donar lectura a la Proposta de la Batllia, de data 6 de febrer 2014,  que deia: 
 
“Una vegada finalitzades les obres de la via de circumval·lació al municipi de Llubí i d’acord 
amb l’article 68 de la Llei 16/1985, de 25 de juny, de patrimoni històric espanyol, s’estableix que 
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s’ha de destinar com a mínim l’1% del fons d’aportació estatal per finançar la conservació, 
protecció o enriquiment del patrimoni històric. 
 
L’equip de govern volia que es destinés (o una part) a fer un homenatge a la dona taparera a 
través de l’elaboració i col·locació d’una escultura a la primera ronda del poble. Aquesta 
proposta va ser rebutjada pels grup municipals de l’oposició. 
 
En data 17/09/2012 l’Ajuntament Ple va aprovar destinar l’1% cultural a les següents inversions: 
 
1.- Compra de les parcel·les 487 i 488 del polígon 7 on està ubicat el talaiot número 1. 
2.- Destinar una part de l’1% cultural a la rehabilitació i esplanada de l’Ermita de Llubí. 
 
A dia d’avui no s’ha destinat per part del Consell de Mallorca l’1% cultural al municipi de Llubí, 
per això es necessari tornar a insistir en el destí i compromís per part d’aquest Ajuntament a 
què el CIM compleixi amb l’1% del fons d’aportació estatal per finançar la conservació, 
protecció i enriquiment del patrimoni històric. 
 
Per tot això, i d’acord amb les disposicions legals vigents, PROPOSO al Ple l’adopció del 
present ACORD:  
 
Primer.-   Ratificar l’acord de la sessió plenària de dia 17/09/2012 sobre el destí de l’1% cultural. 
 
Segon.-  Comunicar el present acord al Consell de Mallorca.” 
 
Per part del Sr. Gabriel Vicens del grup  municipal PSM-EN,  es va presentar esmena a 
l’anterior proposta, sobre la retirada del paràgraf dos de la proposta per no ajustar-se a la 
realitat, ja que ells no han estat mai en contra d’un homenatge a la dona taparera. 
 
El grup PP  no va acceptar l’esmena proposada. 
 
El Sr. Gabriel Vicens va presentar una segona esmen a, quedant la Proposta de la Batllia 
de la següent manera: 
 
“Una vegada finalitzades les obres de la via de circumval·lació al municipi de Llubí i d’acord 
amb l’article 68 de la Llei 16/1985, de 25 de juny, de patrimoni històric espanyol, s’estableix que 
s’ha de destinar com a mínim l’1% del fons d’aportació estatal per finançar la conservació, 
protecció o enriquiment del patrimoni històric. 
 
L’equip de govern volia que es destinés (o una part) a fer un homenatge a la dona taparera a 
través de l’elaboració i col·locació d’una escultura a la primera ronda del poble. Aquesta 
proposta va ser rebutjada pels grup municipals de l’oposició.  
 
En data 18/06/2012 el Batle va retirar la proposta del punt de l’ordre del dia i es varen produir 
les següents manifestacions: 
 
“Per part del Sr. Gabriel Vicens del grup municipal PSM-EN,  es va manifestar que no entén 
com es duu aquesta proposta a plenari i més quan a l’anterior plenari es va aprovar una moció  
amb deu alternatives.  El seu grup polític no està en contra de fer homenatges a la dona 
taparera, que ells s’afegirien a tots els homenatges  però  no troba igual  posar una escultura 
enmig d’una ronda  que  les alternatives que va oferir el seu grup. 
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El Sr. Miquel Perelló Gelabert del grup municipal PSOE, es va manifestar que ell també votaria 
en contra de la proposta,  encara que si que és veritat que els tapareres tenen tradició a Llubí, 
però també la tenen els ametlles, les destil·leries... 
 
El Sr. Miquel Perelló Alomar replicà que la proposta és per fer una homenatge a la dona 
taparera, que posteriorment, ja es decidirà el percentatge a destinar.     
 
El Sr. Joan Ramis Ramis, del grup municipal CxI es va manifestar que no donaria suport a la 
proposta, ja que hauria de tenir un preu tancat per dur-la a terme. 
 
El Sr. Batlle-President, vistes les anteriors manifestacions, va retirar la proposta de l’ordre del 
dia.“ 
 
En data 17/09/2012 l’Ajuntament Ple va aprovar el destí de l’1% cultural i es varen produir les 
següents manifestacions: 
 
“El grup municipal del PSM vota a favor d’aquesta proposta de batlia i celebra que finalment la 
inversió de l’1% cultural  corresponent a les obres de la Variant (42.000 €) es destini a la 
conservació i protecció del patrimoni propi del pob le de Llubí .  Celebram que el batle de Llubí 
finalment hagi acceptat, en època de dificultats econòmiques, no tudar una quantitat de doblers 
tan gran en una rotonda i que l’Ajuntament aprofiti una oportunitat d’inversió externa com a 
aquesta per conservar i millorar el patrimoni històric i cultural de Llubí, tan deixat de banda i tan 
necessitat d’actuacions de reforma i enriquiment. 
 
També estam satisfets que s’hagi proposat com a primeres prioritats dues de les 10 
propostes del PSM que també varen rebre el suport, actiu i positiu per part del PSIB-PSOE i 
CxI. 
 
No obstant això, juntament amb el nostre vot favorable i la satisfacció esmentada de poder millorar 
el patrimoni propi de Llubí, volem fer constar en acta que el batle de Llubí no ha volgut 
presentar la resta de projectes amb la concreció qu e faria falta i consensuar entre tots els 
grups les prioritats.  A la resolució que es presenta a votació, ell mateix estableix les prioritats.  
Lamentam que en un tema important com aquest el bat le no sigui capaç d’arribar a un 
consens entre tots els membres de la corporació. 
 
També fer constar en acta que el PSM, i entenc que la resta de l’oposició, volen recordar al batle 
que no s’han de dir o alimentar falsedats: els grup s de l’oposició, com bé consta a dues 
actes de Ple,  mai han estat en contra d’homenatges  al món de la tàpera  i l’activitat agrària 
tradicional que tant han caracteritzat Llubí, però sí han estat en contra de fer despeses de quantia 
injustificable en una rotonda en moments de crisi i quan li pertoca al Consell de Mallorca el seu 
enjardinament i decoració.” 
 
Per part  del regidor del grup municipal PSOE, Sr. Miquel Perelló Gelabert, es va manifestar que 
votaria a favor de la proposta, encara que la selecció de la destinació de l’1% cultural no ha estat 
consensuada. Tampoc està d’acord amb l’actuació que es vol fer a l’església, tota vegada que 
creu que hi ha actuacions més necessàries.   I per últim, manifestà el seu descontent per la noticia 
apareguda a la premsa, on pareixia que l’oposició no volia fer cap homenatge a la dona taparera, 
cosa que no és així. 
 
Per part del regidor del CxI, Sr. Joan Ramis Ramis, es va manifestar que també està molt 
descontent amb les noticies aparegudes a la premsa, respecte a que no volien fer cap homenatge 
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a la dona taparera, fent constar que ells si estan a favor de fer un homenatge a la dona taparera, 
però no a votar una proposta, on no consta l’import de l’escultura, ni la inversió final, per tot 
l’exposat, manifestà que s’abstindria.  
 
L’Ajuntament  Ple va aprovar destinar l’1% cultural a les següents inversions: 
 
1.- Compra de les parcel·les 487 i 488 del polígon 7 on està ubicat el talaiot número 1. 
2.- Destinar una part de l’1% cultural a la rehabilitació i esplanada de l’Ermita de Llubí. 
 
A dia d’avui no s’ha destinat per part del Consell de Mallorca l’1% cultural al municipi de Llubí, 
per això és necessari tornar a insistir en el destí i compromís per part d’aquest Ajuntament a 
què el CIM compleixi amb l’1% del fons d’aportació estatal per finançar la conservació, 
protecció i enriquiment del patrimoni històric. 
 
Per tot això, i d’acord amb les disposicions legals vigents, PROPOSO al Ple l’adopció del 
present ACORD:  
 
Primer.-  Tornar a instar al Consell de Mallorca a que compleixi l’acord de Ple de dia 17/09/2012 
sobre el destí de l’1% cultural.  
 
Segon.-  Comunicar el present acord al Consell de Mallorca.”  

 
Per part del grup municipal PP es va acceptar l’esmena proposada pel Sr. Gabriel Vicens del 
grup PSM-EN. 

 
La Comissió Informativa Permanent General,  per majoria (9 vots a favor: 5 PP i 4 PSM-EN i 2 vots 
en contra: 1 PSOE, i CxI), acorden aprovar la proposta de la Batllia amb l’esmena presentada pel 
Sr. Gabriel Vicens i abans descrita. 
 
 
3.- EXAMEN PROPOSTA NETEJA TALAIOTS.-  
Es va donar lectura a la Proposta de la Batllia, de data  6 de febrer 2014,  que deia: 
 
“En aquest terme municipal de Llubí, hi ha jaciments arqueològics, talaiots, pous públics i altres 
béns etnològics, els quals es troben en una lamentable situació i que són responsabilitat del 
Consell de Mallorca. 
 
Dits béns,  alguns dels quals estan senyalitzats, es troben en unes condicions que no són les 
més idònies per ésser visitats, degut al seu estat de neteja. 
 
Aquest Ajuntament,  creu que seria convenient reiterar nova sol·licitud al Consell de Mallorca 
per què procedeixi a realitzar les tasques de neteja necessàries per personal qualificat. 

 
Per tot això, aquesta Batllia, PROPOSA a l’Ajuntament Ple, l’adopció del següent ACORD: 

 
Primer.-   Reiterar la petició al Consell de Mallorca,  per què procedeixi a la neteja dels talaiots 
al més aviat possible. 

 
Segon.-  Comunicar aquest acord al Consell de Mallorca, per al seu coneixement i efectes.” 
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Per part del Sr. Gabriel Vicens del grup municipal PSM-EN, es va presentar esmena a la 
proposta de la batllia, relativa a que s’incloguin el manteniment dels pous al punt Primer de la 
Proposta.   Aquesta esmena fou acceptada pel grup PP, quedant la proposta de la següent 
manera: 
 
“En aquest terme municipal de Llubí, hi ha jaciments arqueològics, talaiots, pous públics i altres 
béns etnològics, els quals es troben en una lamentable situació i que són responsabilitat del 
Consell de Mallorca. 
 
Dits béns,  alguns dels quals estan senyalitzats, es troben en unes condicions que no són les 
més idònies per ésser visitats, degut al seu estat de neteja. 
 
Aquest Ajuntament,  creu que seria convenient reiterar nova sol·licitud al Consell de Mallorca 
per què procedeixi a realitzar les tasques de neteja necessàries per personal qualificat. 

 
Per tot això, aquesta Batllia, PROPOSA a l’Ajuntament Ple, l’adopció del següent ACORD: 

 
Primer.-   Reiterar la petició al Consell de Mallorca,  per què procedeixi a la neteja dels talaiots i 
pous al més aviat possible. 

 
Segon.-  Comunicar aquest acord al Consell de Mallorca, per al seu coneixement i efectes.” 
  
La Comissió Informativa Permanent General,  per unanimitat dels assistents, acorden aprovar la 
proposta abans descrita amb l’esmena presentada. 
 
 
4.- EXAMEN PRESSUPOST MUNICIPAL 2014.- 
Es va donar lectura a la Proposta de la Batllia, de data   de febrer de 2014, que deia: 
 
“El Batlle-President d’aquesta Corporació, conformement amb el que disposen els articles 112  i 
90 de la Llei 7/85, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases de Règim Local, i també l’art. 162 i 
següents del R.D.Legislatiu 2/2004, 5 de març (TRLRHL), ha procedit a elaborar el Projecte de 
Pressupost d’aquesta Corporació, per a l’exercici de 2014. 
 
En la confecció de l’esmentat Projecte de Pressupost s’han tingut en compte tots els 
antecedents indispensables, tant pel que fa a despeses que obligatòriament té a càrrec seu la 
Corporació, com a ingressos, els quals han estat calculats conformement amb els rendiments 
dels exercicis anteriors. 
  
Per tot això aquest batllia té l’honor de proposar a l’Ajuntament Ple l’adopció del següent acord: 
 
1r.- Aprovar inicialment el Pressupost Municipal per a l’exercici de 2014, que apareix anivellat 
per un import de 1.216.893,00 €. 
 
2n.- Aprovar la Plantilla del Personal que es preveu en l’esmentat Pressupost. 
 
3r.-  Aprovar el Projecte de les Bases Generals d’Execució del Pressupost. 
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4rt.- Exposar el públic el Pressupost Municipal, juntament amb les Bases d’Execució i Plantilla 
del Personal, durant el termini de 15 dies hàbils, tant en el Tauler d’Anuncis com en el Butlletí 
Oficial de les Illes Balears. 
 
5rt.-Aquest acord aprovatori serà considerat com a definitiu si no es produeixen reclamacions 
en contra durant el termini d’exposició pública i entrarà en vigor dins l’exercici a què es refereix, 
una vegada que s’hagi complit el que disposa l’article 112.3 de la Llei 7/85 de 2 d’abril, 
reguladora de les Bases de Règim Local, i també l’art. 169  del RD Legislatiu 2/2004, 5 març 
(TRLRHL). 
 
No obstant, l’Ajuntament Ple acordarà.” 
 
Per part del Sr. Gabriel Vicens es va manifestar que ja es discutiria al plenari sobre els 
Pressuposts, però els agradaria que s’augmentés l’article 21 del Pressuposts de despeses: 
“Reparació , manteniment i conservació”  en un 10%.  També informà de què registrarien una 
moció d’urgència per consensuar les inversions municipals.   
 
La Comissió Informativa Permanent General,  per unanimitat dels assistents, acorden aprovar la 
proposta abans descrita. 
 
 
ALTRES INFORMACIONS: 
Per part del Sr. Batlle es va informar als reunits dels següents assumptes: 
 
- Si no es presenten al·legacions a l’aprovació inicial de la modificació de l’àmbit d’actuació UAC2  
a la propera sessió plenària ordinària de data 19 de febrer 2014,  s’inclouria per urgència, la 
proposta d’aprovació definitiva. 
- L’Ajuntament de Llubí es beneficiarà d’una subvenció per un import de 200.000 euros per obres 
d’inversions locals. 
- El passat dia 3 de febrer començaren les obres de millora i condicionament del carrer Son 
Bordoi. 
- També han començat les obres per a la construcció d’una  pista de pàdel al Poliesportiu 
Municipal. 
 
 
DILIGÈNCIA.-  Per a fer constar que els regidors, Sr. Cristòfol Riera Solé i la regidors Sra. Beatriu 
Caterina Rodríguez Fiol  es varen incorporar a la sessió a les 20,05 hores, conseqüentment no 
varen votar el primer punt de l’ordre del dia.     
  
     
I sense més assumptes per tractar, per ordre del Sr. President s'aixeca la sessió, a l'hora 
assenyalada a l’inici, del què com a secretari, certifico. 
 

Vist-i-plau 
El batlle,  

 
 
 
 
     Joan Ramis  Perelló    Raimundo Tomás Montis Sastre 
 


